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Nemocnice chce být univerzitní
Pardubická nemocnice a univerzita chtějí vychovávat sestry s vysokoškolským vzděláním
Pardubice - Pacienti v Pardubicích za několik let možná nebudou chodit do nemocnice krajské ale univerzitní. Počítá s
tím společný plán pardubické univezity, nemocnice i radních Pardubického kraje.
Nemocnice by měla pomáhat univerzitě se vzděláváním budoucích vysokoškolsky vzdělaných zdravotních sester a
na oplátku by získávala od státu více peněz. Vydělali by na tom pravděpodobně i pacienti. S tak velkými prostředky,
jaké dostává Fakultní nemocnice v Hradci Králové, pardubická nemocnice počítat nemůže. „Je možné, že za pět let
bude v Pardubicích univerzitní nemocnice. Vysoká škola musí mít zázemí pro praktickou výuku,“ uvedl ředitel Krajské
nemocnice v Pardubicích Jan Feřtek.

Nová fakulta bude vzdělávat pouze sestry, lékaře ne

Fakultní nemocnice, v níž studují lékaři, však zde podle něj nebude. „Lékařských fakult je dostatek, nikdy to nebylo
naším úmyslem,“ uvedl.
Univerzita, nemocnice i radní Pardubického kraje připravují plán, podle něhož by se Ústav zdravotnických studií
Univerzity Pardubice proměnil na pátou fakultu, která by těsně spolupracovala s pardubickou nemocnicí. Fakulta by
připravovala v magisterských oborech zdravotnický personál. Ústav zdravotnických studií zatím nabízí bakalářské obory
všeobecná sestra a porodní asistentka. Pokud by získal akreditaci na magisterské studium, mohl by se proměnit v pátou
fakultu pardubické univerzity a ta by podle rektora Miroslava Ludwiga mohla připravovat přes tisíc studentů.
Co by zřízení univerzitní nemocnice znamenalo? Měla by například větší šanci získat na svůj rozvoj peníze od státu.
„Zvýšila by se atraktivita nemocnice, která má už nyní některá oddělení srovnatelná s fakultními nemocnice, a někteří
lékaři by mohli vychovávat studenty,“ říká rektor Miroslav Ludwig.
K uskutečnění plánu ale něco podstatného chybí - kompletní nová škola. Ústav zdravotnických studií totiž nyní využívá
stejný komplex školních budov jako střední zdravotnická škola. „Současná budova by nám za normálních okolností
vyhovovala, ale v budoucnu nám hrozí nedostatek prostoru. Spolu s námi ji totiž využívá ústav, který se chce rozrůstat,“
uvedla ředitelka Střední zdravotnické školy a Vyšší zdravotnické školy v Pardubicích Miloslava Plžková.
Zástupci kraje, univerzity i nemocnice se proto předběžně dohodli, že by v areálu bývalé Tesly mohla vzniknout nová
budova pro zdravotnickou školu. Univerzitě by zůstal komplex budov v Průmyslové ulici. „Na radě Pardubického kraje
jsme o podrobnostech ale dosud nejednali,“ řekl radní Pardubického kraje Josef Janeček zodpovědný za zdravotnictví.

UNIVERZITNÍ NEMOCNICE? Veronika Ječná, studentka I. ročníku na Ústavu zdravotních studií Univerzity Pardubice
vykonává praxi v pardubické nemocnici pod dohledem zdravotní sestry Ley Kouřilové. Podle plánu kraje by se ústav
mohl proměnit na pátou fakultu univerzity, která by spolupracovala s nemocnicí a připravovala zdravotnický personál
v magisterských oborech .


